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   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Trygghets- och delaktighetsberedningen  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 21 april 2022  

   
Tid och plats Klockan 14:05 – 16:49, Polisen Huddinge, 

Novavägen 1-3 
 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Ingalill Söderberg (DP), 

ordförande 

Carina Tärnsby (M) 

  

 Rasmus Lenefors (S)   
 Diana Molinsky (M)   
 Bengt Sundbaum (C) Samtliga Tomas Selin (C) §§ 1-5 

(lämnar kl. 15:10), Britt 

Flodetorp (S) §§ 6-11 
 Per Johansson (L)   
 Marlene Antonsson (KD) Samtliga Lars Andersson (DP) 
 Lars Björkman (HP) Samtliga Christian Stulen (HP) §§ 1-4 

(lämnar kl. 14:55), Pran 

Malhotra (S) §§ 5-11 
 Nathalie Åkesson (S)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Frida Andersson (MP) Samtliga Louise Rollins (MP) 
 Alexandra Ghialamas (SD) 

Jan Dagquist (Polisen) 

Samtliga Roger Urbanski (SD) 

 

 
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Pran Malhotra (S) §§ 1-4, Britt Flodetorp (S) §§ 1-5 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Rasmus Lenefors (S) 

   

Justeringens tid 28 april 2022 Paragrafer 1-11 

   

Underskrifter   

 Daniel Lundin  
 Sekreterare 

 

 

 Ingalill Söderberg  
 Ordförande 

 

 

 Rasmus Lenefors  
 Justerande 
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 Trygghets- och delaktighetsberedningens sammanträde den 21 april 2022 

Övriga närvarande 

Terése Kalinski, säkerhetschef KSF 

Catarina Klockerud, säkerhetssamordnare KSF 

Daniel Lundin, nämndsekreterare KSF 

Björn Eder, ordförande Huddingekretsen Röda Korset, §§ 1-5 

Roger Kilman, valchef KSF, § 6 

Anna Sillén, verksamhetsanalytiker KUF, § 7 

Håkan Cinti Larsson, ungdomschef KUF, § 7 
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BEVIS  
om justering av trygghets- och delaktighetsberedningens 
protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har sammanträtt den 21 april 2022 

Protokollet har justerats den  28 april 2022 

Anslaget sattes upp den 29 april 2022 

Anslaget tas ner den 21 maj 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  20 maj 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se  

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  sammantraden.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av dagordning  

 

Föredragningslistan godkänns, med följande ändringar: 

 

• Aktiviteter för ökat valdeltagande tidigareläggs i ordningen och blir § 6. 

 

• Information om LUPP-undersökningen tidigareläggs och blir § 7. 

 

• Information om samverkansöverenskommelse mellan kommun, lokalpolis och 

Södertörns brandförsvarsförbund respektive Uppföljning av internationella 

kvinnodagen senareläggs i ordningen och blir § 8 respektive § 9. 

 

Följande frågor anmäls till § 11 Övriga frågor: 

• Utbyggnad av kameror 

• Trygghetsskapande arbete efter nedbrunnen restaurang i Visättra 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 

Inget jäv anmäls. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 3   

    
Diarienummer KS-2021/980.119    

 

 

 

Stärk arbetet mot kriminalitet i Huddinge – Inrätta en 
permanent trygghetsfond - motion väckt av Rasmus Lenefors 
(S) och Pran Malhotra (S)  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

                 Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

                 Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande,  

                 daterat den 23 februari 2022, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

Rasmus Lenefors (S) och Pran Malhotra (S) har den 19 april 2021 väckt en motion 

där förslagsställarna skriver att kommunen saknar finansiering för brottsförebyggande 

och trygghetsskapande åtgärder och föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att 

inrätta en trygghetsfond i Huddinge. Ärendet har beretts mellan kommunstyrelsens 

förvaltning, kultur- och fritidsförvaltningen samt socialförvaltningen. 

 

Samberedande förvaltningar anser att trygghetsskapande och brottsförebyggande 

arbete kräver långsiktig finansiering och bäst sker i ordinarie budgetprocess. Att 

inrätta en fond/årlig pott som kommunens nämnder och bolag kan ansöka om medel 

ur medför kostnader och administrativt merarbete då en process från det att ansökan 

skrivs och lämnas till att ansökningarna beretts, beslutats och utvärderats måste 

inrättas. Bland annat krävs regelverk, handläggarresurser och tid.   

 

Inte heller saknas finansiering för brottsförebyggande och trygghetsskapande åtgärder 

då det i Mål och budget 2022 avsätts 15 mnkr per år för en ökad trygghet. I 

satsningen ingår särskilda medel för avhopparverksamheten. Antalet 

trygghetskameror har utökats och det avsätts medel både för investeringar på nya 

platser och för driften. Hösten 2021 anställdes tre trygghetsvärdar i kommunen och 

2022 ges möjligheten att anställa fler. Satsningen är viktigt ur ett barnperspektiv och 

främjar social hållbarhet.  

 

Huddinge kommun, lokalpolisområde Huddinge och Kriminalvården har också 

kommit överens om att börja arbeta utifrån Group Violence Intervention strategin, 

även kallad "Sluta skjut". Den 9 februari 2022 skrevs avtalet under och Huddinge är 

första kommun i Stockholms län att sluta ett sådant avtal. 

Sedan tidigare finns också etablerade samverkansstrukturer för att ta fram lägesbilder 

och i övrigt samverka kring trygghetsskapande och brottsförebyggande åtgärder i 

kommunen.  
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Med hänvisning till ovanstående anser samberedande förvaltningar att motionen ska 

avslås. 

 

Överläggning 

                 Rasmus Lenefors (S) informerar om ärendet. 

 

                 I ärendet yttrar sig även Ingalill Söderberg (DP), Tomas Selin (C) och Nujin Alacabek (V). 

 

Yrkande 

Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag: förvaltningens förslag till avslag på 

motionen, och Rasmus Lenefors (S) förslag till bifall till motionen. Ordföranden 

frågar om trygghets- och delaktighetsberedningen godkänner förvaltningens förslag, 

och ordföranden konstaterar att så är fallet. 

 

Reservation 

Rasmus Lenefors (S) anmäler en skriftlig reservation, se bilaga. 

 

Protokollsanteckning 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning, se bilaga. 

 
Beslutet ska skickas till 

Remissinstanserna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Information från polisen  

 

Jan Dagquist, kommunpolis, informerar om följande: 

 

• fortsatt fokusarbete rörande Vårby, Grantorp och Visättra 

• dörrknackning för att informera om trygghetsarbete och fråga om upplevd trygghet 

• trygghetsdialog och trygghetsvandring nyligen genomförda i Grantorp 

• brottsförebyggande arbete riktat mot brottsverkare 

• arbete kring medborgarlöften 

 
 
I ärendet yttrar sig även Rasmus Lenefors (S), Tomas Selin (C), Per Johansson (L), 

Nujin Alacabek (V), Roger Urbanski (SD) och Carina Tärnsby (M). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 5   

    

    

 

 

 

Information från civilsamhällesaktör  

 

Björn Eder, ordförande Huddingekretsen Röda Korset, informerar om Röda Korsets 

organisation och verksamhet lokalt i Huddinge, nationellt och internationellt, och 

informerar särskilt om flyktingarbetet med anledning av kriget i Ukraina. Under 

föredraget beskrivs också civilsamhällets samverkan och roll i förhållande till 

kommunen generellt. Björn Eder framhåller att Huddingekretsens största projekt de 

senaste åren har varit arbete med papperslösa ungdomar som inte är i asylprocess. 

I ärendet yttrar sig även Ingalill Söderberg (DP), Roger Urbanski (SD) och Nujin 

Alacabek (V). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 6   

    

    

 

 

 

Aktiviteter för ökat valdeltagande  

 

Roger Kilman, valchef vid kommunstyrelsens förvaltning, informerar om valkansliets 

organisation och planerade aktiviteter inklusive de som sker under omsorg av 

trygghets- och delaktighetsberedningen. 

I ärendet yttrar sig även Ingalill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S), säkerhetschef 

Terése Kalinski, Nujin Alacabek (V), Louise Rollins (MP) och Diana Molinsky (M). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 7   

    

    

 

 

 

 

Information om LUPP-undersökningen  
 

Anna Sillén, verksamhetsanalytiker på kultur- och fritidsförvaltningen, informerar om 

strategi, genomförande, deltagande, resultat och slutsatser för ungdomsenkäten 

LUPP, som står för lokal uppföljning av ungdomspolitik. 

Håkan Cinti Larsson, ungdomschef på kultur- och fritidsförvaltningen, informerar om 

särskilda resultat kring trygghet, mobbning och trakasserier samt orättvis behandling. 

I ärendet yttrar sig även Ingalill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S), Nujin 

Alacabek Darwich (V), Louise Rollins (MP) och säkerhetssamordnare Catarina 

Klockerud. 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) anmäler en protokollsanteckning, se bilaga. 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning, se bilaga. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 8   

    

    

 

 

 

Information om samverkansöverenskommelse mellan 
kommun, lokalpolis och Södertörns brandförsvarsförbund  

 
Catarina Klockerud, säkerhetssamordnare vid kommunstyrelsens förvaltning, 

informerar om det pågående arbetet inom samverkansöverenskommelsen: 

• Social insatsgrupp för aktiviteter för barn och unga 

• Aktiviteter kring alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel om pengar 

• Aktiviteter för trygghet i offentlig miljö 

• Medborgarlöften 

• Avsiktsförklaring 2023-2026 och ny samverkansöverenskommelse 2023-2024 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 9   

    

    

 

  

Uppföljning av internationella kvinnodagen 
 

Catarina Klockerud, säkerhetssamordnare vid kommunstyrelsens förvaltning, 

informerar om aktiviteter som gjordes i samverkan mellan Huddinge kommun, 

Huddinge kvinnojour, Ungdomsjouren Kraftbyrån och Brottsofferjouren, och 

informerar om den uppföljning som har gjorts efter aktiviteterna. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/760.915    

 

 

 

Meddelanden till trygghets- och delaktighetsberedningen 
2022  

 

Följande skrivelser meddelas trygghets- och delaktighetsberedningen den 21 april 

2022: 

 
1. Skrivelse från Segeltorps scoutkår, ställd till ordföranden i kultur- och 

fritidsnämnden med kopia till trygghets- och delaktighetsberedningen, med önskemål 

om en egen lokal, dnr KS-2022/800 

2. Handlingar från Healthy Cities Sverige årsmöte den 31 mars 2022 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 21 april 2022 § 11   

    

    

 

 

 

Övriga frågor  
 
                 Utbyggnad av kameror 

Rasmus Lenefors (S) lyfter frågan om status för utbyggnad av bevakningskameror. 

Säkerhetssamordnare Catarina Klockerud svarar att utbyggnaden pågår och att en 

uppdatering av läget kommer att ges till trygghets- och delaktighetsberedningen. 

 

 

                 Trygghetsskapande arbete efter nedbrunnen restaurang i Visättra 

 
Nujin Alacabek (V) frågar om vad som sker i arbetet med platsen. 

Säkerhetssamordnare Catarina Klockerud svarar att dialog pågår med 

bygglovsavdelningen på miljö- och bygglovsförvaltningen. 



 

 

 
 

 
Huddinge kommun 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
2022-04-21 
 

RESERVATION 
 

Ärende 3: Stärk arbetet mot kriminalitet i Huddinge – 
Inrätta en permanent trygghetsfond – motion väckt 
av Rasmus Lenefors (S) och Pran Malhotra (S) 
 
Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 
verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. 
 
Samtidigt finns det flera anledningar till varför det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet i Huddinge behöver intensifieras.  
 
Det kanske mest påtagliga skälet är att det idag finns tre tungt kriminella nätverk 

etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, Länna och Vårby. Konsekvenserna av 
detta är allvarliga.  
 
De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd 

med sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella 
nätverken har sin bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har 
narkotikahandeln – och de ekonomiska skulder och rivalitet mellan olika gäng 
som följer därav – varit skälet till de våldsamma och ibland dödliga 
uppgörelserna.  
 
Huddinge har även andra problem med otrygghet som behöver stävjas. Det 
handlar bland annat om inbrott och skadegörelse i kommunens skolor, 

bostadsinbrott och stöldligor, olovlig körning och parkering i våra 
bostadsområden, och cykelstölder och rån runt i synnerhet 
pendeltågsstationerna.  
 
Följderna av brottsligheten i Huddinge är allvarliga, för såväl brottsoffer som för 
samhället i stort. Det handlar både om risker för trauma och psykisk och fysisk 
ohälsa för de drabbade och om ekonomiska kostnader för kommunen1.  

 
1 Tillsammans mot brott – Ett nationellt brottsförebyggande program (2016, s. 3-4) 



 
Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten är därför viktigt och 
behöver bedrivas brett. Det inkluderar satsningar på såväl polisen som på 
rättsväsendet. Men inte minst handlar det om det förebyggande arbetet där 
kommunen utgör en nyckelaktör.  
 
Samtidigt har Huddinges finansiering av brottsförebyggande och 
trygghetsskapande åtgärder inte varit tillfredsställande. Att göra en 
vinstutdelning från vårt kommunala bostadsbolag för att finansiera 
brottsförebyggande och trygghetsskapande åtgärder är, menar vi, problematiskt 

av flera skäl. Dels för att Huge Bostäders hyresgäster har rätt att få upprustningar 
och investeringar i sina bostäder, snarare än att de ska bekosta exempelvis 
trygghetskameror i andra kommundelar. Dels för att ett vinstuttag från ett 
kommunalt bolag är en tillfällig och inte en långsiktig finansiering. Och just 
avsaknaden av en långsiktig finansiering försvårar och i vissa fall motverkar den 
kommunala brottspreventionen men underlättar för kriminella strukturer. Därför 
vill Socialdemokraterna att det inrättas en trygghetsfond.  
 
Syftet med att inrätta en trygghetsfond är att möjliggöra permanent finansiering 
för Huddinges brottsförebyggande arbete och därigenom stärka arbetet mot 
kriminalitet. Det sker genom att kommunen varje år avsätter medel för 
brottsförebyggande och trygghetsskapande insatser och åtgärder som 

kommunens nämnder och bolag kan ansöka om. 
 
En trygghetsfond skulle kunna fördela resurser till både social brottsprevention i 
form av exempelvis nattvandring, trygghetsvärdar och fritidsaktiviteter, och 
situationell brottsprevention som trygghetskameror, belysning, kapa buskage 
och tryggheten i den offentliga miljön2. Att inrätta en trygghetsfond är också 
särskilt angeläget nu när kommunerna ska få ett lagstadgat ansvar att arbeta 
brottsförebyggande3. 
 
Det mest grundläggande för att bedriva ett effektivt brottsförebyggande arbete 
är att det bygger på kunskap och fakta. För att trygghetsfondens medel ska 
användas så effektivt som möjligt skulle fördelning baseras på statistik, 

expertkunskap, trygghetsmätningar och andra relevanta underlag. För oss 
socialdemokrater är det en självklarhet att varje skattekrona ska användas så 
effektivt som möjligt. Därför ska inte administrationen kring en trygghetsfond 
vara större än nödvändigt. Att ha en välfungerade och storleksmässigt rimlig 
kontrollfunktion av hur vi använder våra gemensamma skattemedel för att öka 
tryggheten i kommunen ser vi dock som befogat. Det är också viktigt att 

 
2 Tillsammans mot brott – Ett nationellt brottsförebyggande program (2016, s. 7, 18) 
3 https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2019/11/kommunernas-ansvar-for-
brottsforebyggande-arbete-utreds/ 



åtgärderna följs upp och utvärderas för att kommunens trygghetsskapande 
arbete ständigt ska utvecklas och förbättras. Därtill bör arbetet ske i nära 
samverkan med polisen och andra berörda aktörer som föreningslivet, 
civilsamhället och det lokala näringslivet4. 
 
En trygghetsfond ska inte ses som svaret på alla de utmaningar kopplat till 
otrygghet och brottslighet som Huddinge står inför. För att bygga en långsiktigt 
trygg kommun behöver även flera andra åtgärder vidtas. Det handlar framför allt 
om att vi ska ha en skola där alla elever klarar kunskapskraven och att Huddinges 
unga ska erbjudas en meningsfull fritid och ett rikt föreningsliv. Det minskar 

riskerna för att hamna snett och i värsta fall dras in i kriminalitet5. En 
trygghetsfond skulle utgöra ett viktigt komplement till det här arbetet och 
möjliggöra fler aktiva insatser för att förebygga brott.  
 
För Socialdemokraterna  För Socialdemokraterna  
 
 
 
Rasmus Lenefors  Nathalie Åkesson 
 
 
 

Pran Malhotra (suppleantyttrande) Britt Flodetorp (suppleantyttrande)  

 
4 Det brottsförebyggande arbetet i Sverige (2018, s. 5-7), Tillsammans mot brott – Ett nationellt 
brottsförebyggande program (2016, s. 4-5, 11, 14, 16, 23)  
5 Tillsammans mot brott – Ett nationellt brottsförebyggande program (2016, s. 10-11) 



 

 

Huddinge kommun 

Trygghets- och delaktighetsberedningen 

2022-04-21 

 

 

 

Ärende 3: Stärk arbetet mot kriminalitet i Huddinge – Inrätta 

en permanent trygghetsfond – motion väckt av Rasmus 

Lenefors (S) och Pran Malhotra (S) 

 
Vänsterpartiet delar Socialdemokraternas problembeskrivning gällande att 
trygghetsarbetet i Huddinge kommun måste prioriteras högre och att en 
långsiktig och säkrad finansiering av detta arbete bör finnas. Arbete måste 
ske systematiskt. Vi har under ett flertal år föreslagit en social 
investeringsfond för förebyggande arbete. Denna finns med i vår budget 
även för 2022 och finansieras med 5 miljoner kronor. Vi menar att det är 
olyckligt när hyresgäster dubbelbeskattas för att finansiera 
trygghetssatsningar genom att betala hyra till Huge Bostäder AB samtidigt 
som de betalar kommunalskatt. Vinsterna i det kommunala 
bostadsbolaget bör gå till upprustning och byggande av nya lägenheter. 
Det är också en fråga om trygghet.  
 
I vår budget finns också andra satsningar på trygghetsskapande åtgärder. 
Bland annat har vi tidigare motionerat om och även budgeterat för 
Feministisk stadsplanering som är ett sätt att minska vardagsotryggheten, 
framförallt bland kvinnor genom bättre belysning, mindre kuperad terräng, 
bostäder i markplan och andra enkla åtgärder för att göra det säkrare och 
tryggare att vistas i vissa områden kvällstid och nattetid. Vi har också 
föreslagit fler uppsökande fältsekreterare, en avhopparverksamhet med 
egen budget och upprustning av utemiljön med fokus på de 
socioekonomiskt utsatta områdena. Arbetssituationen måste också bli 
bättre för dem som jobbar inom socialtjänsten. Dessa viktiga personer 
behöver bra och attraktiva arbetsvillkor för att kunna utföra sitt viktiga jobb. 
Därför har vi föreslagit ett pilotförsök med arbetstidsförkortning för de 
anställda inom socialtjänstens familjeenhet.  
 
Till sist menar vi att en bra skolgång och en avgiftsfri aktiv och meningsfull 
fritid är en av de bästa trygghetsskapande åtgärderna. Här har vi föreslagit 
att fritidsgråradrana i Visättra och Flemingsberg öppnas igen, avgiftsfria 
aktiviteter för barn och unga, en avgifta kulturskola, ett Sportotek för att 
kunna lån fritidsutrustning, stärkt stöd till föreningslivet, längre öppettider 
på biblioteken. På det sättet kan vi ge unga bättre förutsättningar att leva 
ett liv och skaffa värderingar som bör både dem och folk i deras omgivning 
till tryggare och mer stabila människor. Vi menar också att en av 
grunderna för att detta ska fungera på ett så bra sätt som möjligt är att få 



ut fler i arbete, såväl ungdomar som deras föräldrar och att det finns vuxen 
närvaro i form av goda förebilder i kommunens verksamheter som är 
riktade mot barn och unga. För att komma åt otryggheten som finns i ett 
samhälle så måste man komma åt dess orsaker, inte bara släcka 
bränderna av dess konsekvenser. Den som har en trygg inkomst, bostad 
och ett arbete eller utbildning att gå upp till på morgonen ställer i regel inte 
till bråk eller begår kriminella handlingar på kvällen.  
 
 
Nujin Alacabek 
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Ärende 9: Information om LUPP-undersökningen 
 
Vi vill tacka för en bra rapport och en pedagogisk presentation av densamma. 

LUPP 2021 utgör ett viktigt underlag i arbetet med att bedriva en så relevant och 
evidensbaserad politik som möjligt för att stärka inflytandet, hälsan och 
tryggheten för Huddinges unga.  
 
LUPP-undersökningen tar upp många viktiga frågor och vår protokollsanteckning 
berör endast ett urval av dem. Några viktiga punkter som vi anser behöver 
arbetas vidare med, och som är kända sedan tidigare, är behovet av att öka 
jämlikheten i Huddinge. I LUPP illustreras det bl.a. genom skillnaderna mellan 
våra olika kommundelar gällande hur nöjda unga är med fritiden, och detsamma 
gäller den upplevda tryggheten i våra olika bostadsområden.  
 

Därtill är det viktigt att belysa det faktum att en relativt låg andel av Huddinges 
unga upplever att de har goda möjligheter att påverka vad som händer i 
kommunen. Vi noterar också att våld i våra skolor ligger på en oacceptabelt hög 
nivå, samt att många tjejer upplever psykiska och somatiska besvär och att de är 
stressade flera gånger i veckan eller oftare. Dessa problem är inte unika för 
Huddinge men likväl prioriterade för oss att adressera.  
 
Den jämfört med riket markant högre alkoholkonsumtionen bland Huddinges 
unga är även det en fråga som trygghets- och delaktighetsberedningen behöver 
ta till sig, inom ramen för såväl förbättrad folkhälsa som ökad trygghet.  
 
För Socialdemokraterna  För Socialdemokraterna  

 
 
 
Rasmus Lenefors  Nathalie Åkesson 
 
 
 
Pran Malhotra   Britt Flodetorp  
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Ärende 9: Information om LUPP-undersökningen 

 
LUPP är en förkortning som står för Lokal uppföljning av 
ungdomspolitiken. Det kommer fram en del intressant i LUPP och 
Vänsterpartiet välkomnar att den här typen av undersökningar görs. 
Samtidigt är det svårt att komma ifrån att det bitvis är en dyster läsning 
som speglar att Huddinge inte är någon isolerad ö utan på precis samma 
sätt som andra kommuner i länet eller landet, ett klassamhälle. 
Exempelvis ser vi hur hela 10 procent av de svarande tjejerna i gymnasiet 
(och 8 procent av killarna) oroar sig för sina föräldrars ekonomiska 
situation. Vi menar att det hade varit intressant att se dessa siffror 
nedbrutna på kommundelsnivå eftersom de olika kommundelarna till stor 
del har olika socioekonomiska omständigheter.  
 
Gällande de ungas fritidsaktiviteter är det tydligt att de boende i 
socioekonomiskt utsatta områden som Vårby och Flemingsberg är minst 
nöjda med utbudet. Vänsterpartiet har vid flera tillfällen lyft och tryckt på 
frågan om hur kommunen misslyckats i arbetet med att ge ungdomarna i 
Flemingsberg och Visättra sina fritidsgårdar tillbaka efter att kontraktet 
gällande Fleminghallen inte landade i en överenskommelse. Det är också 
två av de kommundelar där otryggheten är störst och kriminaliteten är ett 
stort problem. Därför är det för oss extra viktigt att poängtera vikten av en 
meningsfull fritid för ungdomar som riskerar att hamna snett.  
 
I vårt budgetförslag har vi också satsat på avgiftsfria fritids- och 
kulturaktiviteter och på att stärka demokratiarbetet genom att inkludera 
grundskoleleverna i kommunens demokratidagar samt föreslagit att ett 
ungdomsråd ska inrättas i kommunen. Vi har också lyft frågan om att höja 
det socioekonomiska utjämningsstödet så att vi ska får en mer likvärdig 
och kvalitativ undervisning i alla kommunens skolor. Det ska inte spela 
någon roll i vilken kommundel man bor i kommunen. 
 
Vi uppskattar den här rapporten. Den är viktig och den ger mycket kött på 
benen i vilka utmaningar som kommunen står inför. Samtidigt menar vi att 
det gör det extra viktigt att den här rapporten följs upp och att åtgärder 
vidtas för att komma till rätta med de problem som identifieras i rapporten. 
Att bara konstatera hur det står till i Huddinge kommun, utan uppföljning 
med riktade åtgärder vore ett svek mot alla de ungdomar som svarat på 
enkäten. Handling måste följa. 
 
 
Nujin Alacabek 
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